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VÝSLEDKY TURNAJE 

Zápasy v základních skupinách 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápasy ve skupině o 9.-12. místo:  
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Herní projev týmů 

Letošní MČR U12 v Táboře navázalo kvalitou na minulý první ročník MČR této 

kategorie. Kromě dvou týmů byli stejní účastníci a byl vidět obrovský herní posun. 

Hra, kterou kluci předváděli měla vysokou úroveň jak v herním nasazení tak 

zejména ve velmi dobře zvládnutých individuálních činnostech. U některých týmů 

nechybělo týmové pojetí útočné fáze.  

I letos byla hra většiny týmů byla opřena o hru 1:1 kde by se za takovou hru 

nemuseli stydět ani hráči U14. Vyspělejší týmy disponovali hráči, kteří nabízeli 

několik variant zakončení a velmi často byla vidět i střela mimo vymezené území. 

Hoď a běž je u většiny týmů již skoro samozřejmostí a bylo vidět postupné 

zapojování vyšších hráčů, kteří začínají zkoušet hru z dolního postavení. 

V obraně některé týmy vytvářeli dobrý tlak na hráče s míčem při přechodové fázi, 

ale negativně vnímám velmi silnou a mnohdy zbytečnou výpomoc ve vymezeném 

území. Bohužel v kombinaci s výškou některých jedinců se to pro soupeře stává 

téměř nepřekonatelným problémem. 

Všichni trenéři i trenérky se svým týmům maximálně věnovali, kluci byli dobře 

vedeni a svými trenéry povzbuzováni k co nejlepším výkonům. Atmosféra na 

lavičkách při všech zápasech byla vesměs pozitivní a příjemná, tak jak by tomu na 

na dětských soutěžích mělo být. 

V ročníku kluků 2012 nám roste velké množství velice zajímavých hráčů, a to jak 

po stránce fyzické (výška kluků), tak po stránce rychlostní a atletické. 

 

Lokomotiva Plzeň 

Kluci z Plzně vyhráli celý turnaj a byli největším překvapením. Po minulém roce 

byl tým doplněn o několik výborných hráčů, všichni kluci výrazně zrychlili a 

všichni mají na svůj věk skvěle zvládnutou hru 1:1. V této hře byli nepřekonatelně 

nejlepší. V obraně při přechodové fázi vytvářeli na soupeře velký tlak a získávali 

tím spousty míčů. Výhodou týmu byla silná lavička, kdy v podstatě všichni kluci 

byli zapojitelní i v těžkých zápasech. Jedinou výtku bych měla s velkou výpomocí 

ve vymezeném území kdy to tým nepotřeboval. Tým se prezentoval velkou 

bojovností a odhodláním poprat se o každý centimetr palubovky 

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Filip Bárta, David Steidl, Jonáš Blacký, 

Munkhjin Gantulga 

 

 



NH Ostrava 

Tým z Ostravy přijel do Tábora s velkou ambicí obhájit loňské prvenství. Do 

turnaje nevstoupil optimálně, ale každým zápasem zlepšovali kluci z Ostravy své 

výkony. Již tradičně všichni velmi dobře brání po celém ploše, ale při zakončení 

soupeře se všichni sbíhají do vymezeného území. Ostravští kluci se snaží o doskok, 

což pak využívají k velmi dobře zahájenému rychlého protiútoku. To je jejich velká 

zbraň, kterou získávají jednoduché body. V postupním útoku je to jeden z týmů, 

které se snaží o kolektivní hru. Bohužel pro tým se nechali ve finále ovlivnit 

nepodařeným začátkem utkání, sklopili hlavy a nevrátili se zpět do hry.  

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Tomáš Kamrád, David Offorbuike, Matyáš 

Halfar 

 

BK Brandýs nad Labem 

Další velké překvapení turnaje připravili kluci z Brandýsa. Tým je opřen o výkony 

dvou jednotlivců v každé pětce. Ti jsou ale velmi dobře připraveni po technické 

stránce, navíc jsou všichni velmi statní a silní. Tím přehrávali většinu svých 

soupeřů. Je vidět obrovská vyhranost celého týmu, kdy jejich zakončení včetně 

trestných hodů je v podstatě neomylné. Svou hrou v útočné fázi si zajistili bronzové 

medaile ze kterých měli opravdu velikou radost. V obraně si hodně vypomáhali, ale 

to bylo vidět během celého turnaje u většiny týmů. 

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Josef Hykel, Matyáš Pečenka, Kevin Sibera 

 

Tygři Praha 

Týmu Tygrů se letošní turnaj nepovedl podle jejich představ a jejich výkony zůstali 

daleko za jejich možnostmi. Bohužel se klukům nedařilo bránit tak jak umí a 

z čehož pak využívají k zahájení RP. Nevedlo se zakončení a jejich procento 

proměněných trestních hodů bylo velmi nízké. I přesto kluci bojovali až do konce 

turnaje. Tygři se snaží zapojovat všechny hráče v útoku a byla vidět i snaha o 

zapojení vyšších hráčů. Ty ale jejich budoucnost teprve čeká, takže využití je zatím 

složité.  

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Hugo Benža, Adam Husák, Metoděj Andrle, 

Roko Prskalo 

 

 



Válečníci Děčín 

Klukům z Děčína se turnaj vyvedl mnohem lépe než minulý rok, kdy skončili ve 

skupině 9-12. Předváděli pěknou hru, tým disponuje se šikovnými hráči, kteří mají 

dobře zvládnuté IČJ. Tým se prezentoval bojovnými a houževnatými výkony. 

Slabou stránkou je prozatím vzrůst kluků, kteří jsou menší. Snaží se o rychlý 

moderní basketbal, nebojí se střely mimo vymezené území a i přes menší postavy 

se snaží o doskok pod oběma koši.  

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Filip Houška, Jáchym Strnad, Marek Šulc,  

 

USK Praha 

Druhý tým z Prahy také nedokázal obhájit loňský výsledek. Kluci nezačali turnaj 

dobře, kdy se první zápas trápili a nepředvedli to co umí. Další jejich výkony ale 

měli zlepšující se tendenci ale bohužel pro ně nedokázali ve čtvrtfinále překonat 

dobře hrající Brandýs. Tým USK hraje sympatický, rychlý minibasketbal opřený o 

své individuality. Využívá dobré celoplošné obrany. Zatím si moc nepomáhají 

výpomocí ve vymezeném území a tím nechávají soupeře jednoduše skórovat. Tým 

má určitě velkou budoucnost a máme se na co těšit. 

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Michal Setunský, Maxim Broda, Alois Dyk 

 

Basketpoint Frýdek-Místek 

Tým z Frýdku předváděl pěkný a rychlý basketbal opřený o dobré výkony 

jednotlivců. V útoku byla vidět velká snaha o rychlý protiútok, čímž dokázali 

překvapovat své soupeře. Kluci se prezentovali velkou bojovností a odhodláním 

nechat na hřišti vše. I kluci z Frýdku se snažili o jednoduché útočné kombinace a o 

zapojení více hráčů v průběhu útoku. Bohužel si až zbytečně moc vypomáhali 

v obraně pod košem, což jim několikrát přineslo písknuté obranné vteřiny. Tým má 

obrovskou budoucnost, kluci jsou rychlí a basket je evidentně hodně baví, 

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Petr Chlebek, Matyáš Rajnoch, Lukáš Szullo,  

 

 

 

 



BK Pardubice 

Tým Pardubic má ve svých řadách nejvyššího hráče v republice. Ten je navíc ještě 

velmi dobře trénovaný, takže s ním je tým velice silný. Bohužel hráč Patrik 

Matějka se v zápase ve skupině zranil a vypadl tím z dalších zápasů. To ovlivnilo 

hru týmu, která je na jeho hře závislá. Kluci bojovali co to šlo, ale bez svého lídra 

nedokázali víc, než dostat se do první osmičky turnaje. Kluci se snaží o 

celoplošnou obranu, dobře běhají a bojovnosti mají dost a dost. Jejich doba teprve 

přijde a určitě nám ukáží svou sílu v příštích letech. 

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Patrik Matějka, Michal Majerík, Šimon Vyčítal 

 

Vlčata Žďár nad Sázavou 

Tým ze Žďáru byl další z těch co nedokázali navázat na výsledek z minulého roku, 

což bylo způsobeno zraněním lídra týmu. Tým má větší a mohutnější kluky což je 

do budoucna dobrým příslibem, ale momentálně je jejich limitem rychlost, Hra 

Žďáru byla opřena o výkon jednotlivců v každé pětce, kde hru 1:1 hráli hodně na 

sílu. V obraně se spoléhali stejně jako další týmy na velkou výpomoc ve 

vymezením území. Jakmile tým zapracuje na rychlosti, určitě bude do budoucna 

pro všechny nebezpečným soupeřem.  

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Tomáš Sedmík, Adam Janů,  

 

Fastav Zlín 

Tým ze Zlína byl účastníkem MČR poprvé a přijeli si turnaj vyzkoušet. Určitě se 

nemají za co stydět. Tým je seskládaný z rychlých kluků, kteří jsou dobře 

připravováni po technické stránce. Je vidět jejich menší zkušenost s podobným 

turnajem, kde potkávají Top týmy z celé ČR. Snaží se o kombinaci hoď a běž a 

v obraně brání po celém hřišti s tlakem na hráče s míčem. Turnaj byl pro kluky 

velkou zkušeností a určitě velkou motivací do další práce. 

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Filip Skoupil, Vát Skoupil, Štěpán Vlk 

 

 

 

 



BK Medvědi Tábor 

Medvědi z pořádajícího Tábora urvali stejné umístění jako minulý rok. U týmu byl 

vidět velký pokrok a progres, ale i zde je vidět absence zápasů se zkušenějšími 

soupeři. Tým je složený z rychlých kluků, což je určitě dobré pro jejich budoucí 

hru. Útok mají opřený o hru 1:1. Zatím mají trochu problém ubránit dobře svého 

hráče, kdy se nechávají lehce přehrát. Sympatické je jejich zahájení RP. U tohoto 

týmu bylo vidět veliké zlepšení a posun v herním projevu v každém zápase. Pokud 

bude tým častěji konfrontován s lepšími týmy, bude se rychle posouvat a má co 

nabídnout. 

Hráči vhodní k dalšímu sledování: David Holuša, Hugo Brada, Josef Šonka 

 

Tigers České Budějovice 

Další nováček na turnaji MČR, který přijel získávat zkušenosti a podívat se jak 

vypadá basketbal v pojetí nejlepších týmů ČR. Tým kluků, kteří nic nevzdávají a 

bojují o každý míč až do konce. Bohužel jim chybí zkušenost se silnějšími soupeři. 

Kluci se snaží o nátlakovou obranu, snaží se zabojovat o míč na doskoku. Potřebují 

zlepšit všechny útočné činnosti jednotlivce, ale na tom všem mohou pracovat a 

mají čas. Důležitá je radost ze hry kterou kluci určitě mají. 

Hráči vhodní k dalšímu sledování: Mikuláš Rak, Tibor Ondrouš 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Hodnocení turnaje 

Realizační tým Tábora se turnaje ujal s neuvěřitelnou energií a chutí. Bylo to jejich 

první MČR a nutno podotknout, že MČR bylo naprosto skvěle zvládnuté. 

Pořadatel využil jako hlavní halu dva roky nové prostory ve sportovním areálu Mír. 

Kde bylo prostředí naprosto skvělé. Vše nové, čisté, vzdušné a světlé to vše 

vytvořilo velice příjemné prostředí jak pro hráče, tak pro diváky. Druhá hala byla 

necelých pět minut chůzí a splňovala vše co MČR potřebuje. Na obou halách 

běžely nepřetržitě online přenosy a stolky byly kvalitně obsazeny. Velkým 

pozitivem bylo, že na obou halách byl zdravotník, který byl po ruce okamžitě po 

jakémkoliv úrazu. 

Strava i ubytování bylo v domovech mládeže a vše bylo v regulích potřebných pro 

účely MČR. 

Po celou dobu turnaje byl přítomen Basty, který bavil všechny hráče. Velmi 

příjemné bylo vyhlašování nejlepšího hráče každého utkání, kde ho volil trenér 

soupeře. Pro kluky to byla velká motivace a odměna. Pořadatel si dal práci i 

s přípravou doprovodného programu v sobotu večer, kdy se zapojili hráči, kteří 

nebyli v zápasech tak plně vytíženi. A čekala je velmi sladká odměna. Organizátor 

zajistil moc pěkný zahajovací ceremoniál s tanečnicemi. Na závěr turnaje hymnu 

zazpíval Vojtěch Dyk a všem se zatajil dech. Vše bylo důstojné a pro kluky doufám 

nezapomenutelné. Obou ceremoniálů se zúčastnili všechny týmy s výjimkou 

Frýdku, který bohužel nedorazil na závěrečné vyhlášení.  

Velkou pochvalu zaslouží všichni fanoušci, kteří velice slušně povzbuzovali své 

týmy, hnali je za lepšími výkony a vynechávali nevhodné výroky směrem k 

rozhodčím. To bylo určitě ku prospěchu celé akce. A další velkou pochvalu 

zaslouží kvalitní rozhodčí, kteří předvedli výborné výkony. K tomu určitě přispěl i 

hlavní rozhodčí Michal Pivovarský, který po celou dobu turnaje vše kontroloval a 

s citem delegoval rozhodčí dle situace. Důležité bylo nastavení jednotného stylu 

pískání. Rozhodčí nechali hru hrát celkem tvrdě, ale měli vše pod kontrolou a 

jakmile se schylovalo k problému, okamžitě zasáhli.  

Důležité je, že všichni hráči si MČR U12 užili, z kluků čišela radost a předvedli 

všem své momentální maximu. 

 

 

 

 



Doporučení pro trenéry 

- doporučuji všem trenérům pokračovat ve skvěle načaté práci. Kluci jsou výborně 

připravováni po stránce individuálních dovedností. 

- i nadále pracovat s rychlostí kluků při všech činnostech 

- dále se snažit o celoplošnou nátlakovou obranu a možná ještě rok nevyužívat tolik 

výpomoci. Sice týmy dostanou více košů, ale kluci pocítí větší zodpovědnost za 

obranu svého hráče a to se jim vrátí v budoucnu. 

- při zápasech veškerou energii věnovat svým svěřencům a ne rodičům, rozhodčím 

a trenérům soupeře 

- pravidelně zapojovat do hry co největší počet hráčů a snažit se o jejich zapojení 

v útoku. Některé týmy už jsou schopni předvádět pěkné basketbalové akce ve 

spolupráci více hráčů, ale pořád ještě převažují individuální akce jednotlivců. 

 

Doporučení pro hráče zůstává jako po U11 

- v první řadě brát zápas jako hru a zábavu a ne jako jeden velký stres od začátku 

do konce 

- vnímat za každou cenu pokyny trenéra a plně se soustředit na jejich plnění 

- stoprocentně respektovat výroky rozhodčích a řešení jakýchkoliv nesrovnalostí 

nechat pouze na trenérech 

-pokusit se do utkání převádět vše co se učí na tréninku a zkoušet zapojovat 

všechny své spoluhráče na hřišti. 

 

Doporučení pro ČAMB 

- doporučuji na všechny MČR delegovat co nejkvalitnější rozhodčí, zvedne to 

úroveň vedení zápasů a společná schůzka trenérů a rozhodčích sjednotí výroky 

rozhodčích v jednotlivých zápasech. 

- velmi pozitivní se ukazuje role hlavního rozhodčího, který vše kontroluje a řídí 

-zkoušet nové pořadatele a dát všem novým šanci, jak se ukazuje je v celé ČR 

velký potenciál a je potřeba ho využít 



Zpracovala: 

Mgr. Petra Michálková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


